
 

 

 

Medlem af Folketinget Kirsten Normann Andersen (SF) har den 25. april 2017 stillet 

følgende spørgsmål nr. S 1122 til sundhedsministeren, som hermed besvares. 

 

Spørgsmål S 1122: 

”Hvornår agter regeringen at udrulle sine planer om en udvidelse af AVT-programmet 

fra 1 til 3 år, så man ikke risikerer, at der er patienter, der falder ned imellem to stole, 

bl.a. fordi de pt. befinder sig på et 1-årigt forløb?” 

 

Svar: 

Som spørgeren sikkert er bekendt med, blev der i finanslovsaftalen for 2017 mellem 

den daværende Venstre-regering, Dansk Folkeparti, Liberal Alliance og Det Konserva-

tive Folkeparti afsat 20 mio. kr. fra 2017-2020 til udvidelse af det såkaldte AVT-pro-

gram fra 1 år til 3 år. AVT (Auditory Verbal Therapy) er en undervisningsmetode og 

rehabiliteringstilbud, som anvendes til børn med høretab mhp. at give forældrene 

konkrete redskaber til udviklingen af barnets auditive sans og sproglige færdigheder. 

 

Regeringen forventer at udmønte 3 mio. kr. til udvidelse af AVT-programmet i 2017, 

som det også fremgår af finanslovsaftalen for 2017. 

 

Midlerne vil blive udmøntet af Sundheds- og Ældreministeriet. Finansudvalget vil der-

for snarest blive forelagt et aktstykke, hvor midlerne flyttes fra Børne- og Socialmini-

steriet til Sundheds- og Ældreministeriet med henblik på, at midlerne for 2017 kan 

blive udmøntet snarest muligt.  
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